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کمبود دارو و عدم توزیع آن به بهانه هایی مانند گران شدن 
و ... رنج بیماران خاص و تالاسمی را در شیراز و استان فارس 
دو چندان کرده است و این در حالیست که تاخیر در توزیع 
دارو میــان این بیماران باعث می شــود تا علاوه بر بیماری 
با مشــکلات متعددی مواجه شوند.به گزارش ایلنا از شیراز 
گرانــی و از آن بدتر کمبودهــای دارویی به خصوص برای 
بیماران خاص و صعب العلاج روز به روز بیشــتر خودنمایی 
می کنــد؛ کمبودهایی که وقتی به ســراغ کارشناســان و 
صاحبنظران می روید، متوجه خواهید شــد کمبود نیست! 
بلکــه ماجرا بر ســر کمبود داروی خارجی بــرای بیماران 
هموفیلی، تالاسمی است.مسئولان امر می گویند دارو هست، 
اما داروی برند نیست. بیماران هم معتقدند داروهای وطنی 
در بهبودشــان مؤثر نیست. بخشــی از ماجرای کمبودها و 

گرانی هم به ماجرای اختصاص ارز دارو بازمی گردد.
یکی از بیماران تالاســمی با بیان اینکه بیش از ۶ ماه است 
که داروی آهن زدای بیماران تالاسمی مانند داروی تزریقی 
دسفرال، و داروی خوراکی جید نیو توزیع نشده است و این 
مهم باعث شــده تا بیماران با مشکلات جدی مواجه شوند، 
می گوید: بعد از این که بیماران تالاسمی برای دریافت حق 
و حقوقشــان و دارویی که حیاتشان به آن وابسته است در 
دو نوبت و در اول تیرماه سال جاری مقابل وزارت بهداشت 
تجمع کردند، مسئولان به آن ها وعده دادند که دارو در اسرع 
وقت این داروها در میان بیماران توزیع خواهد شد.این بیمار 
تالاسمی که در به دلیل کمبود دارو در وضعیت مناسبی به 
سر نمی برد، در گفت و گو با ایلنا می افزاید: به دلیل عملیاتی 
نشــدن وعده مسئولان وزارت بهداشــت، موضوع بیماران 
مجددا ناچار به تجمع شدند که هیچ کدام از آن ها تاثیری 
در روند توزیع دارو میان بیماران تالاسمی نداشته است.وی 
با اشــاره به اینکه مدتی است که مسئولان عنوان می کنند 
که داروی بیماران تالاسمی توسط شرکت مداوا بسته بندی 
و در کشــور توزیع شــده و در انبار تدارکات دانشگاه علوم 
پزشــکی قرار گرفته اســت، ادامه می دهد: اما مسئولان به 
دلیل اینکه قیمت این داروها هنوز مشــخص نیست آن را 
در میــان بیماران توزیع نمی کنند و این در حالیســت که 
بسیاری از بیماران هیچ داروی آهن زدایی در اختیار ندارند 
که این مهم باعث شده تا بسیاری از این بیماران با مشکلات 
متعددی مواجه شوند.این بیمار با بیان اینکه نبود دارو برای 
بیماران تالاسمی ســبب می شــود تا آهن در بدن بیماران 
تجمع و رســوب کند و در نهایت به کبد، قلب و کلیه وارد 
شود، می افزاید: متاسفانه این مهم باعث فوت بسیاری از این 

بیماران می شود.
وی در ادامه می گوید: اگرچه استاندار محترم که حدود ۱۲ 
سال رئیس دانشگاه علوم پزشکی شیراز بوده و با مشکلات 
بیماران به خوبی آشناست و هموراه بر قطب پزشکی بودن 
شــیراز و منطقه تاکید دارد اما ذکر این نکته ضروری است 

که شیراز در تامین داروی بیماران تالاسمی استان و شیراز 
با مشــکل مواجه اســت.این بیمار با بیان اینکه زمانی که 
مســئولان نمی توانند داروی بیماران خاص را تامین کنند 
چطور می توانند داروی بیماران منطقه را تامین کنند، ادامه 
می دهد: قطعا بیماران دیگر کشــورها با اولویت زیبایی به 
شــیراز می آیند.وی با بیان اینکه در حــال حاضر بیش از 
۲۵۰۰ بیمار تالاســمی در استان فارس وجود دارد که نبود 
داروی آهن زدا باعث شــده با خطــر مرگ تدریجی مواجه 
شوند، می گوید: متاسفانه در شرایط فعلی به دلیل نبود مواد 
اولیه داروی ایرانی بیماران تالاسمی هم در بازار وجود ندارد 
و بعضی از شرکت ها هم محصولاتشان را توزیع نکردند.این 
بیمار در ادامه با اشــاره به اینکه جهت تامین دارو هفته ها 
اســت که در حال پیگیری هســتم اما هنــوز به نتیجه ای 
نرسیدم، بیان می کند: متاسفانه امکان استفاده از داروهای 
داخلی برای بیماران تالاســمی وجود ندارد.وی با اشاره به 
اینکــه طی یک نامه تمام مشــکلات بیماران تالاســمی را 
به اســتاندار فارس ارســال کردم می افزاید: در این نامه به 
صراحت عنوان کردم که بیمارســتان های ام آر آی و شهید 
فقیهی از انجام ام آر آی بیماران تالاسمی ســر باز می زنند و 
مشــکل این بیماران را حل نمی کنند و بیمارستان به بهانه 
خرابی دستگاه ام آر آیِ بیماران تالاسمی را انجام نمی دهند.

این بیمار با اشاره به اینکه متاسفانه بعضی از بیمارستان ها 
با ســر باز زدن از انجام ام آر آی قصــد ندارند که بیماران 
تالاسمی از نشســت رسوب در بدنشان اطلاع دست بیابند، 
بیــان می کنــد: قطعا این یــک جنایت در حــق بیماران 
تالاسمی اســت و ذکــر ایــن نکته ضروری اســت که این 
بیماران به صورت ناخواســته به این بیماری مبتلا شــدند 

و تالاسمی یک بیماری ژنتیکی اســت.وی در ادامه با بیان 
اینکه متاسفانه رسوب آهن در بیماران تالاسمی سبب بروز 
بیماری هایی مانند دیابت، نارســایی کلیــه، کبد و متورم 
شدن ریه می شــوند، می افزاید: قطعا این موارد سبب فوت 
این بیماران می شــود.این بیمار در ادامه با اشــاره به اینکه 
آیا این رواســت که بیماران تالاسمی که برای تزریف داروها 
درد و رنج بســیاری را تحمل می کنند در تامین داروها با 
مشــکل مواجه شوند، می افزاید: عدم تامین داروی بیماران 
تالاســمی به بهانه تحریم ها دور از انسانیت است و ذکر این 
نکته ضروری اســت که داروی بیماران تالاسمی در انحصار 
دولت اســت و شــرکت های و بخش های خصوصی اجازه 
واردات این دارو را ندارند.وی با اشــاره به اینکه متاســفانه 
مافیــای دارو به دلیل بهانه تولید داخلی اجازه برپایی خط 
تولید دارو از دیگر کشورها را نمی دهد، می افزاید: ذکر این 
نکته ضروری است که هیچکدام از بیماران تالاسمی با تولید 
داخلی دارو در داخل کشور مخالف نیستند اما آن ها همواره 
خواستار تولید محصولات با کیفیت که مواد اولیه آن مورد 

تائید اف دی ای باشد، هستند.
این بیمار با اشاره به اینکه متاسفانه بعضی از داروهای داخلی 
حــدود ۱۵ عوارض جانبی داروها را تحمل کنند، می گوید: 
متاســفانه دیگر جانی بــرای بیماران تالاســمی نمی ماند 
که ایــن درد هم تحمل کند و به دور از انصاف اســت که 
این بیماران عــلاوه بر هزینه دارو باید هزینه فرانشــیز را 
بپردازنــد و داروی بی کیفیت تحویــل بگیرند و ما همواره 
در ازای پولی که پرداخــت می کنیم انتظار دریافت داروی 
با کیفیت را داریم.وی با اشــاره بــه اینکه مردم همواره در 
بدترین شــرایط کم خونی اقدام به اهــدا خون می کنند و 

به درخواست بیماران تالاسمی و هموفیلی گوش می دهند، 
می گوید: اما آیا مسئولان هم این شیوه را درک می کنند و 

به درخواست های بیماران تالاسمی توجه کرده اند.
نماینده شــیراز و زرقان هــم در ادامه با اشــاره به اینکه 
متاسفانه افزایش چند برابری قیمت داروها نسبت به سال 
گذشته مشکلات زیادی را برای بیماران خاص ایجاد کرده 
است، می گوید: طرح دارو یار در مجلس هم مطرح شد که 
به تبــع آن بیمه ها در زمان مقرر مطالبــات داروخانه ها را 
واریز کنند.علیرضا پاک فطرت در گفت و گو با ایلنا با بیان 
اینکه بیماران خاص نباید در دامان بیمه ها گیر کنند و برای 
تامین هزینه های دارو مسیر طولانی را پشت سر بگذرانند، 
می افزاید: متاســفانه داروخانه ها در حال حاضر به بیماران 
تالاسمی و خاص عنوان می کنند که فاکتور داروهایی را که 
خریداری کرده اند را تحویل بدهد و چشــم انتظار پرداخت 
توســط بیمه ها بمانند که در نهایت این بیماران باید حدود 
۵ الی ۶ مــاه منتظر هزینه ها از ســوی بیمه بمانند.عضو 
کمیســیون آموزش در ادامه با اشــاره به اینکه بیماران در 
ماه باید چندین مرتبه از داروها اســتفاده کنند، می گوید: 
بازپرداخت طولانی هزینه ها توسط بیمه ها به بیماران باعث 
می شــود تا بیماری بیماران خاص تشــدید شود و این در 
حالیست که بیماران علی الخصوص بیماران خاص باید در 
آرامش خاص باشــند و هیچ دغدغه ای مانند تامین دارو و 

هزینه های خرید دارو نداشته باشند.
عضو مجمع نمایندگان فارس بر لزوم تسریع و ارسال دارو 
به بیماران خاص توســط وزارت بهداشت تاکید می کند و 
می افزایــد: قطعا نباید هزینه دارو برای این بیماران تجاری 
محاسبه شود و وزارت بهداشت نباید نرخ داروهای بیماران 
خاص را طبق دلار و ارز محاسبه کند.پاک فطرت با اشاره به 
اینکه در قانون اساسی به موضوع درمان بسیار توجه کرده 
است و متولیان علوم پزشــکی و برنامه و بودجه بنباید به 
دنبال سود و درآمدزایی باشند، ادامه می دهد: قطعا بیمه ها 
باید نگاه درآمدزایــی را از بیماران خاص بردارند و همواره 
تمام توجهشان را به خدمات رسانی به این بیماران معطوف 

کنند.
نماینده شــیراز و زرقان با بیان اینکه علوم پزشکی باید به 
تعهداتش نســبت به تامین دارو بیماران خاص عمل کند، 
می گوید: متاسفانه شرکت های خصوصی و خصولتی داروها 
مشکلاتی را برای بیماران در موضوع دارو ایجاد کرده است 
که در همین بخش نیاز اســت تا وزارت محترم بهداشــت 

نظارتش را در این بخش افزایش دهد. 
وی با بیان اینکه موضوع تامین دارو یک نکته بســیار مهم 
است و در تامین بودجه آن نباید تعلل شود، می افزاید: قطعا 
موضوع مافیا دارو یک بحث جدی اســت که در این بخش 
نیاز اســت تا دســتگاه های نظارتی با دقت بیشتری به این 

موضوع ورود کنند.

اجرای سه خط پدافندی برای تامین آب شهرکردکمبود داروی  بیماران خاص در قطب پزشکی کشور
استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: سه خط پدافندی برای تامین آب آشامیدنی 
شهرکرد اجرا شد.غلامعلی حیدری در حاشیه بازدید از خط انتقال آب اضطراری 
به شــهرکرد معروف به عمان سامانی، با اشاره به تلاش برای رفع مشکلات آب 
شرب، تاکید کرد: بعد از بارش های سیل آسای اخیر و پیرو حادثه نادر برای شبکه 
انتقال آب آشــامیدنی از چشمه کوهرنگ به شــهرکرد و گل آلود شدن آن، آب 
آشامیدنی بیش از ۵۰ درصد از مردم استان در مسیراین خط انتقال آب شهرکرد 
و شــهر های در مسیر این خط با مشــکل مواجه شد.وی افزود: به همین منظور 
بلافاصله برای رفع مشــکل آب آشامیدنی شهرکرد از بالاترین مقام ها در سطح 
ملی پیگیری و مجموعه وزارت نیرو گروه های حرفه ای از سراســر کشور بسیج 
شد.حیدری تصریح کرد: در این راستا سه خط پدافندی با سرعت مطالعه شد که 
خط نخست از تصفیه خانه سامان بود و علاوه بر تامین آب آشامیدنی سامان ۱۳۰ 
لیتر بر ثانیه به آب آشامیدنی شهرکرد کمک کرد.وی یادآور شد: خط پدافندی 
دوم از عمان سامانی است که کشاورزان برای اجرای آن همکاری مطلوبی داشتند 
و پــس از تصفیه و تایید مرکز بهداشــت، امروز ۲۵ مردادمــاه ۱۴۰۱ وارد مدار 
می شود.استاندار چهارمحال و بختیاری اظهار داشت: خط سوم پدافندی از فدک 
است که به صورت شبانه روزی گروه هایی از سراسر کشور بسیج شده اند و با کمک 
دکل های نوری در سه شیفت مشغول کار هستند تا در کوتاه ترین مدت با ورود 
این خط به مدار مشکل آب آشامیدنی شهرکرد رفع شود.وی با اشاره به سختی 
فراوان شهروندان شهرکرد در این حادثه گفت: استمرار این میزان گل آلودگی در 
چشمه کوهرنگ سابقه نداشته است و کارشناسان، عوامل این مهم مانند رانش 
احتمالی در داخل چشمه را بررسی می کنند.حیدری تاکید کرد: در ابتدای ورودم 
به این مســئولیت به مردم چهارمحال و بختیاری قول دادم آب پایدار را تامین 
کنم که این وعده امسال محقق و آب پایدار وارد شبکه می شود.وی افزود: با این 
اقدام حداقل ۵۰ درصــد مردم چهارمحال و بختیاری از این آب پایدار بهره مند 
و برخوردار می شوند.استاندار چهارمحال و بختیاری تصریح کرد: اجرای این سه 
خط پدافندی برای تامین آب آشــامیدنی شهرکرد یک کار سه ماهه بود که در 
کمتر از یک هفته انجام شــد.وی یادآور شد: امید است تا اواخر امروز، خط سوم 
پدافندی انتقال آب آشــامیدنی به شهرکرد به زودی تکمیل و وارد مدار شود.به 
ســبب وقوع بارش های سیل آسا در چهارمحال و بختیاری، آب چشمه کوهرنگ 
که از چشــمه های مهم و حیاتی این استان به شمار می رود از روز یکشنبه ۱۶ 
مرداد گل آلود و از مدار آبرســانی خارج شــد و همین موضوع سبب ایجاد تنش 
آبی در هفت شــهر و ۳۴ روســتای این استان شد.نصب تجهیزات رفع کدورت، 
اضافه شــدن تعدادی تانکر آبرســانی به امکانات چهارمحال و بختیاری و توزیع 
آب در محلات، راه اندازی ایستگاه های بسته بندی آب و اضافه کردن تعدادی چاه 
از بخش کشــاورزی، شهرداری و دستگاه های اجرایی از جمله اقداماتی است که 
تاکنون برای رفع مشــکل انجام شده است.خط انتقال آب از چشمه کوهرنگ به 
شهرکرد به دلیل کدورت بالا از مدار خارج شده است و شهرکرد در هشتمین روز 

بی آبی قرار دارد؛ بیش از ۷۰ تانکر مشغول آبرسانی به مردم هستند.

خراسان جنوبی رتبه یک  غبارخیزی در کشور
خراســان جنوبی در کنار استان های خوزســتان، سیستان بلوچستان، کرمان و 
هرمزگان جزو غبارخیزترین اســتان های کشور است.تابستان که می شود گرد و 
خاک مهمان ناخوانده خراســان جنوبی است ، گرد و غبار هایی که حتی نفس 
کشــیدن را هم حتی برای مردم  برخی از نقاط اســتان سخت می کند.بر اساس 
آمار ها از ابتدای امســال هوای ۵۷ روز خراســان جنوبی یعنی حدود ۵۰ درصد 
روز های امســال، در وضعیت ناسالم بوده اســت.خندان رو مدیر کل هواشناسی 
اســتان گفت: حدود ۳برابر افزایش تعداد روز های گردوخاکی را در استان شاهد 
بودیم.او افزود :گرد و غبار هایی که هرسال بیش از ۵۰۰  میلیارد تومان به منابع 
زیســتی و اقتصادی استان خسارت می زند.موسوی شهروند نهبندانی گفت: این 
روز ها مخصوصا برای بیماران تنفســی هوا خیلی آلوده شــده و به شدت اذیت 
می شوم.مهدوی شهروند طبســی گفت: کل مغازه ام را پوشال گذاشته ام، زیرا 
تمام اجناسم به خاطر گرد و غبار بلااستفاده شده است.به گفته مسئولان حفاظت 
محیط زیست با وجود چنین  شرایطی از ۱۱ شهرستان خراسان جنوبی ، تنها در 
۴ شهرستان ایستگاه پایش کیفیت هوا وجود دارد.هاشم آبای رئیس اداره پایش و 
آزمایشگاه های حفاظت محیط زیست استان گفت: در شهرستان هایی که ایستگاه 
وجود دارد می توانیم آمار کیفی را ارائه کنیم و در بقیه نقاط داده ای در اختیارمان 
نیســت.حاتمی مدیرکل حفاظت محیط زیست اســتان گفت: وقتی ما دستگاه 
نداشته باشیم اعلام نظر قطعی در مورد وضعیت شهر در خصوص ناسالم بودن یا 
خطرناک بودن آن نمی توانیم داشته باشیم.این موضوع سبب شده در کشور هیچ 
وضعیت مشخصی از گرد و غبار خراسان جنوبی وجود نداشته باشد.او افزود: بیش 
از ۲ میلیارد اعتبار در سطح استان نیاز است که از اعتبارات استانی قابل تامین  
نیست.رضایی یکی از شهروندان بیرجندی گفت: گرد و خاک و طوفان و شن در 
خراسان جنوبی در جایی بیان نمی شود و انتظار داریم  مسئولین رسیدگی کنند تا 
دستگاه های سنجش نصب و به آلودگی ها رسیدگی شود.خراسان جنوبی سومین 
اســتان پهناور کشور است و با توجه به غبارخیزبودن این استان ضروت افزایش 

پایش کیفی هوا در آن دوچندان است.

اخبار کوتاه

معاون هماهنگی امور عمرانی اســتاندار ایلام گفت: جاده 
ایلام- ملکشاهی- مهران به عنوان یکی از محورهای اصلی 
تردد زوار اربعین ایمن سازی می شود.به گزارش مهر، سعید 
هُژبری در بازدید از مســیر ایلام – ملکشــاهی- مهران و 
بررســی ظرفیت اسکان زوار در شهرستان ملکشاهی اظهار 
کرد: اقدامات خوبی در ســه راهی ملکشاهی- ایلام- بدره 
انجام شــده و انتظار می رود لاین غربی این پروژه تا اربعین 
امســال به صورت اضطراری زیر بار ترافیــک قرار بگیرد.
وی، برخــی از پیچ های محور محــدوده درگناو را نیازمند 
آشکارســازی، آرامسازی و افزایش تل های خاکی دانست و 
گفت: علاوه بر خط کشی مســیر و نصب علائم راهنمایی 
و رانندگی، پوشــش پلیس راه در این مســیر باید در ایام 
اربعین بسیار پررنگ باشــد تا رانندگان با احتیاط کافی از 
این مســیر تردد کنند.معاون اســتاندار ایلام همچنین در 
جمع تعدادی از معتمدین شهرستان ملکشاهی بیان کرد: 
بعُد مســافتی کوتاه این محور تا مرز مهران ســبب شــده 
تا به عنوان مســیر دوم اربعین در اســتان مطرح و در ایام 
اربعین پذیرای مهمانان زیادی باشد.هژبری، اولویت اصلی 
معاونت عمرانی اســتانداری را پیگیری مسائل و مشکلات 
حوزه راه در استان عنوان کرد و گفت: استان ایلام در حوزه 
زیرساخت نارسایی های زیادی دارد و عمده ترین مسئله در 
این خصوص حوزه راه است که تقریباً تمام شهرستان های 

استان نیازمند توجه ویژه در این زمینه هستند.
معاون استاندار ایلام با بیان اینکه وجدان های بیدار با اندکی 
رصــد خواهند دید که اقدامات ارزشــمندی در محورهای 
مواصلاتی استان در حال انجام است، تصریح کرد: در مسیر 
ملکشــاهی اقدامات خوبی در حال انجام اســت اما با این 
وجود، نیازمند توجه ویژه است.وی، انجام اقدامات استاندارد 
در حوزه راه را زمان بر و نیازمند اعتبارات ویژه دانســت و 
ادامه داد: با توجه به توپوگرافی خاص شهرستان ملکشاهی، 
عملیات راهسازی در آن بسیار پر هزینه و نیازمند اعتبارات 
ملی اســت اما با این وجود بخش قابل توجهی از مســیر 

ملکشــاهی به ایلام بهسازی و تسطیح شــده و در اربعین 
امســال زیر بار ترافیک می رود و بخش دیگری نیز تا پایان 
ســال به بهره برداری خواهد رســید.هژبری، یک از موانع 
پیش روی اجــرای پروژه های عمرانــی را وجود معارضان 
محلی عنوان کرد و گفت: برای رفع مشکلات حوزه تملک 
زمین نیازمند همراهی و همکاری مصلحانه ریش سفیدان و 
معتمدان هستیم تا پروژه های عمرانی خصوصاً در حوزه راه 

با توقف مواجه نشود.
معاون عمرانی اســتاندار ایلام در بازدید از جایگاه سوخت 
ســی ان جی ورودی شهر ارکواز گفت: امیدواریم مشکلات 
این جایگاه تا پیش از اربعین رفع شــود تا مورد اســتفاده 
مردم این شهرســتان و زوار قرار بگیــرد.وی در بازدید از 
محل های اســکان زوار در شهرستان ملکشاهی اظهار کرد: 
برای هر کدام از شهرســتان های مســیر تردد زوار، برخی 
اماکن ورزشــی، آموزشــی و مذهبی در نظر گرفته شــده 
اســت و در ملکشاهی نیز دو ســالن ورزشی و یک مدرسه 
پیشبینی شده اســت و در صورت نیاز اط ظرفیت مساجد 
و حسینیه ها نیز استفاده خواهد شد.وی، تجهیز این اماکن 
جانمایی شــده به وسایل سرمایشی و سرویس بهداشتی را 
دارای اهمیت فراوان دانست و ادامه داد: همچنین دو موکب 
اصلی در مرکز فنی و حرفه ای شهر ارکواز و روستای گنبد 
پیرمحمد دایر خواهد شد.معاون استاندار ایلام با بیان اینکه 
با اضافه کردن ۸ چشــمه سرویس بهداشتی سیار به مرکز 
فنی و حرفه ای تعداد این سرویس ها به ۱۵ چشمه افزایش 
خواهد یافت، افزود: کار ساخت نمازخانه بین راهی در پارک 
شهدای ملکشاهی با پیشرفت مناسبی در حال انجام است 
و هم اکنون ۱۵ چشــمه ســرویس بهداشتی در این پارک 
وجود دارد و تا اربعین امسال ۶ چشمه ی دائمی به آنها اضافه 
خواهد شــد.هژبری در بازدید از سالن های ورزشی شهید 
آوینی و نشاط شهر ارکواز، بر تامین سیستم سرمایشی این 
اماکن ورزشی توســط ورزش و جوانان تاکید کرد و گفت: 
این اماکن ورزشی در فرصت باقیمانده تا اربعین باید مهیای 

اسکان زوار باشند.وی در جریان بازدید از واریانت محدوده 
روســتای پل شکســته با بیان ایکه این پــروژه به طول ۳ 
کیلومتر در حال اجرا است، تاکید کرد: این پروژه در مسیر 
ملکشــاهی به مهران نقش بسزایی در روان سازی ترافیک 
مسیر خواهد داشــت که نیازمند آرامسازی، آشکارسازی، 
نصب علائم هشــدار دهنده، انتقال ترانشه ها و افزایش تل 
خاکی در حاشیه مسیر است.معاون استاندار ایلام همچنین 
خواستار ایمن ســازی پیچ ابتدای مســیر روستای اویان 
شــد و تاکید کرد: ایمن سازی مســیر، حذف نقطه حادثه 
خیز و نصب نیوجرســی و تابلو هشدار دهنده در حدفاصل 

روستاهای چم اناز و ملک آباد ضروری است.
وی در بازدید از محل ایجاد موکب روستای پیرمحمد گفت: 
پاکســازی نخاله های محل ایجاد این موکب و حفظ حریم 
راه در کنار اســتفاده از حیاط مــدارس به عنوان پارکینگ 
خودروها از نکاتی اســت که باید به آن توجه شود.هژبری 
با تاکید بر خاکریزی و ایمن سازی نقاط حادثه خیز مسیر 

ترشابه گفت: نصب نیوجرسی و علائم راهنمایی و رانندگی 
در این مسیر ازمواردی است که راهداری ایلام باید تا پیش 
از اربعین انجام دهد.وی، نصب شــبرنگ بر روی سازه پل 
روســتای بانرحمان را ضروری دانســت و ادامه داد: نصب 
تابلو علائم و جانمایی اســتوانه های پلاســتیکی رنگی در 
ورودی هــای این پل فلزی از مواردی اســت که باید مورد 
توجه قرار گیرد.معاون اســتاندار ایلام در بازدید از فرودگاه 
نظامی مهران خواســتار بررســی فنی افزایــش طول باند 
آن شــد و گفت: این فرودگاه ممکن اســت در ایام اربعین 
مورد استفاده اضطراری قرار بگیرد.هژبری در بازدید از پل 
صلواتی با بیان اینکه با احداث این پل بخش زیادی از گره 
ترافیکی مســیر ایلام- مهران مرتفع می شود، تصریح کرد: 
آرماتوربندی این پروژه به اتمام رســیده، مراحل بتن ریزی 
و قرار گرفتن قالب های بتونی بر روی آن تا پیش از اربعین 
به اتمام می رســد و پس از آن عرشه پل که آماده است، بر 

روی آن نصب می شود.

به گفته شهردار دیباج گفت: دیباج به قطب گردشگری در 
استان سمنان تبدیل می شود.محسن امینیان شهردار دیباج 
با اشــاره به پتانسیل بالای گردشگری این شهر اظهار کرد: 
دیباج از جاذبه های تاریخی، طبیعی و گردشگری متعددی 
برخوردار اســت.وی از تلاش برای بهبود زیرســاخت های 
گردشــگری در این شــهر افزود: با ایجاد زیرســاخت های 
مناسب دیباج به قطب گردشــگری استان سمنان تبدیل 
خواهد شد .وی با بیان اینکه شهر دیباج نمونه ای موفق از 
همدلی بین مسئولین و مردم است  تصریح کرد: شهر دیباج 

در حوزه های معنوی، مادی و اقتصادی و..از توانمندی بسیار 
بالایی بهره مند است.

شــهردار دیباج از برنامه ریزی برای برپایی جشــنواره های 
متعدد گردشگری در این بخش خبر داد و افزود: رخدادهای 
گردشگری شهر دیباج در مرحله مطالعاتی قرار گرفته است.
وی با اشــاره به اجرای برنامه هایی برای کاهش آثار ســوء 
ناشــی از ســیلاب در این شــهر گفت:  طرح جمع آوری 
آب های سطحی شهر دیباج در دستور کار قرار گرفته است.
امینیان خاطرنشان کرد: عملیات اجرایی مرمت، بازسازی و 

آسفالت بلوار اصلی شهر دیباج به طول ۳ کیلومتر با اعتبار 
۳ میلیارد تومان آغاز شده اســت. این مدیر شهری اضافه 
کرد: علاوه بر این عملیات اجرایی احداث مســیر خروجی 
دیباج تا ســه راهی گلوگاه به طول ۳ کیلومتر با اعتبار ۱۰ 
میلیارد تومان آغاز شده است ، سالیان متمادی این مسیر 

پردست انداز و خطرآفرین بوده است .
شــهردار دیباج به ســفر عالی ترین مقام اجرایی استان به 
دیبــاج پرداخت و اظهار کرد: بیش از۸۰ درصد از مصوبات 
سفر اســتاندار سمنان به شــهر  دیباج در حال اتمام و یا 

به پایان رسیده است.وی از برنامه ریزی برای احداث زمین 
چمن مصنوعی در شــهر دیباج خبر داد و افزود: علاوه بر 
این عملیات احداث دو بوســتان محله ای در شهر دیباج در 

دستور کار قرار گرفته است.
شــهردار دیباج از حمایت شــهرداری از ورزش خبر داد و 
گفت: فعالیت های موفق خانه کشــتی دیباج و حضور تیم 
فوتبال شــهر دیباج در لیگ استان ســمنان از افتخارات 
ورزشی شهر دیباج است و شهرداری نیز به منظور کمک به 

جوانان از ورزش در این شهر حمایت می کند.

دهســتان پیان یکی از شناخته شده ترین مناطق روستایی 
در حوزه اســتان خوزستان اســت که از دیرباز تا کنون به 
دلیل موقعیت جاده ای و اســتراتژیک خود و بیش از همه 
به خاطر وجود مراکز اقتصادی متعدد، دارای جایگاه ویژه ای 
بوده و هست که در حال حاضر دچار مشکل بی آبی است.به 
گزارش خبرنگار ایلنا از خوزستان، مناطق مهم و ارزشمند 
تاریخــی، جایگاه باستان شناســی و موقعیــت جغرافیایی 
خاص، منطقه پیان را از گذشته تا کنون به یکی از شناخته 
شده ترین مناطق در اســتان خوزستان تبدیل کرده است. 
منطقه ای ویژه که در حاشــیه خود از امکانات بی شــماری 
برخوردار اســت.خاک مرغوب، نفت، آب، نیــروگاه برقی، 
جاذبه های طبیعی و تاریخی بخشی از داشته های این روستا 

در خوزستان محسوب می شود.
متأســفانه این حوزه که در مسیر یکی از ایل راه های مهم 
تاریخ جاده ای جنوب کشور واقع شده است و سالیانه شاهد 

عبور جمعیت قابل توجهی از عشــایر جنوب است در حال 
حاضر دچار مشــکل بی آبی است و همین موضوع به شدت 

باعث نگرانی عمومی در این منطقه شده است.
سید مسلم رحمانی پیانی فعال اجتماعی استان خوزستان 
با اشاره به گذشــته تاریخی این منطقه می گوید: دهستان 
پیان در شانزده کیلومتری شمال شرق شهرستان ایذه واقع 
شــده اســت که با جمعیتی بالغ بر ســه هزار نفر سکنه و 
موقعیت ویژه ای که داراست، قابلیت تبدیل شدن به بخش 
جداگانه ای را دارد اما همچنان درگیر مباحث کلیدی مانند 
آب است. این روستا با جمعیت قابل توجه خود سال هاست 
با وعده بخش و شهر شدن توسط نمایندگان ادوار گذشته 
تا کنون دچار عقب گردهای بی شماری شده است و همین 
واپس راندن هاست که این منطقه را همچنان آزار می دهد.
این فعال مدنی می افزاید: یکی از عمده مشکلاتی که منطقه 
پیان را سال هاست با چالش جدی جمعیتی مواجه کرده و 

باعث فرار بســیاری از خانواده ها و هجوم آنها به شهرهایی 
مثل ایذه و اهواز شــده است، موضوع آب است. چالشی که 
در درازمــدت می تواند باعث نابــودی بخش مهمی از حوزه 

اقتصادی شهرستان ایذه شود.
رحمانی پیانی ادامه داد: منبع تأمین کننده آب مردم پیان، 
چشمه ای است که در چند کیلومتری این روستا قرار دارد 
و با توجه به وقوع خشکســالی های اخیر، کاهش دبی آب، 
استفاده هم زمان روستاهای متعدد و بدتر از همه فرسودگی 
خطــوط لوله های انتقال، مردم این حوزه را با بحران جدی 
آب مواجــه کرده اســت. حوزه ای که چنــدان فاصله ای با 
میلیاردها مترمکعب آب شــیرین ندارد و هنوز در تشنگی 

به سر می برد.
این فعال مدنی با اشــاره به وعده دولت سیزدهم مبنی بر 
لزوم اهمیت آبرسانی به روستاها در جهت توسعه روستاهای 
مولد، می گوید: رنج بی شــماری کــه مردم منطقه پیان در 

حوزه آب طی سال های متمادی متحمل شده اند، باید یک 
جایی به پایان برسد و این نابســامانی آبی می تواند بعد از 
چهل سال با صدور مجوز ایجاد یک مجتمع آبرسانی مجزا 

و پایدار باعث خوشحالی مردم شود.
وی در پایان با اشــاره به نیاز جدی این منطقه استراتژیک 
به تخصیص بودجه آبی برای خروج از بحران فعلی، گفت: با 
توجه به انبوهی از منابع آبی در اطراف شهرستان های ایذه 
و مسجدسلیمان و وجود رود کارون و دیگر رودهای فصلی، 
مانور تانکرهای آبی در منطقــه و بخصوص در حوزه پیان 
آزاردهنده اســت. بدون شک پیگیری جدی این موضوع از 
طرف مسئولان شهرســتانی و استانی، مطالبه جدی مردم 
منطقه تاریخی پیان است و اگر این اتفاق به سرانجام برسد 
و نهایی شود باید به زودی شاهد یک پیان رویایی بود و در 
غیــر این صورت مرگ تاریخی پیــان و فرار بیش از پیش 

مردم به شهرهای اطراف دور از ذهن نخواهد بود.

معاون استاندار ایلام:

مسیر ایلام- ملکشاهی- مهران برای اربعین ایمن سازی می شود

دیباج به قطب گردشگری در استان سمنان تبدیل می شود؟

بحران کم آبی در روستای پیان و ضرورت احداث مجتمع آبرسانی

 خطر نابودی پیان با مهاجرت اجباری اهالی

»آگهي تجدید مناقصه عمومی«
شهرداري شــاهرود در نظر دارد نسبت به بهره گیری از خدمات 
خودروهای وانت، مزدا دوکابین و نیسان جک دار جهت امور مربوط 
به خود اقدام نمایند، لذا متقاضیان مي توانند جهت کسب اطلاعات 
بیشــتر از موضوع آگهي همه روزه به جز ایام تعطیل در وقت اداري 
با تلفن 31555132-023 امور قراردادها شهرداري شاهرود تماس 
حاصل نمایند. ضمناً متن آگهي در ســایت تــدارکات الکترونیکي 
دولت به آدرس www.setadiran.ir جهت مشاهده متقاضیان 

قابل رویت و بهره برداري مي باشد.
لازم بذکر است مهلت دانلود و بهره برداري اسناد مناقصه از سامانه 

فوق الذکر تا روز چهارشنبه مورخ 1401/06/02 مي باشد.
مهلت ارائه اسناد در سامانه تدارکات الکترونیکي دولت تا پایان وقت 

اداري روز شنبه مورخ 1401/06/13 مي باشد.
محسن احمدی - شهردار شاهرود 

آگهی مجمع عمومی مرحله دوم عادی
 بطور فوق العاده

بنا بر تصمیم هیات مدیره جلسه مجمع عمومی مرحله دوم عادی بطور فوق العاده شرکت تعاونی 
۲۲۲۰ ســهام عدالت شهرستان سنندج به شــماره ثبت ۴۹۷۰ در ساعت 10 صبح روز یکشنبه 
مورخ 1401/6/20 در محل شرکت سرمایه گذاری استان واقع در سنندج، محله بلوار شبلی، کوچه 

بهارستان ۶، پلاک ۴، طبقه سوم تشکیل می گردد.
بدینوســیله از نمایندگان منتخب اعضاء در مجمع عمومی مرحلــه اول دعوت به عمل می آید به 
استناد تبصره یک ماده ۲۱ دستورالعمل نحوه برگزاری مجامع عمومی دو مرحله ای راسا در مجمع 

عمومی حضور یابند و بدین طریق در تصمیم گیری مشارکت داشته باشند.
لازم بــه توضیح اســت تصمیمات متخذه بــرای کلیه اعضاء اعم از حاضر یــا غایب نافذ و معتبر 
خواهد بود. مضافا از کلیه داوطلبین عضویت در هیات مدیره و بازرسان دعوت می شود که مراتب 
کاندیداتوری خود را ظرف مدت یک هفته از تاریخ انتشار آگهی دعوت، با در دست داشتن فتوکپی 
شناســنامه و کارت ملی- کپی آخرین مدرک تحصیلی و برگه سهام عدالت به اداره تعاون، کار و 

رفاه اجتماعی شهرستان سنندج تسلیم و رسید دریافت دارند.
دستور جلسه:

۱- انتخاب هیات مدیره و بازرسان برای مدت سه سال و یک سال مالی تمام
۲ - اتخاذ تصمیم نسبت به افزایش سهام و سرمایه در حدود مقررات

۳ - رسیدگی و اتخاذ تصمیم درباره صورت های مالی سنوات گذشته از بدو تاسیس تا پایان سال 
۱۴۰۰ و گزارش های مالی هیات مدیره و بازرسان

۴- تعیین خط مشی و تصویب برنامه و بودجه تعاونی
نماینده هیات مدیره شرکت تعاونی 2220 سهام عدالت شهرستان سنندج

)نوبت اول(

آگهی تغییرات شرکت مهندسی شهرسازان سبز هزار مسجد 
شــرکت ســهامی خاص به شــماره ثبت ۶۲۸۰۰ و شناسه ملی 
۱۴۰۰۷۱۳۴۸۹۴ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده 
مورخ ۱۳۹۹/۰۴/۱۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شــد: - نام شرکت به 
»شهرسازان سبز کوثر« تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه 
اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )1365152(


